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Készülődés 

Miután jelentkeztem, és leadtam a 

szükséges dokumentumokat, egy hosszú 

csend következett. Amikor érdeklődtem, 

hogy a máltai fél mikor küldi vissza a 

szerződésemet, amivel véglegesíteni tudom 

a jelentkezésemet, megnyugtattak, hogy 

minden rendben halad, ott ez a normális 

tempó. Végül 3-4 nappal indulás előtt 

tudtam meg, hol fogok lakni, és indulás 

előtti napon kaptam meg a szerződést, 

szóval bár voltak kétségeim, végülis 

kijutottam Máltára, és többnyire minden 

rendben ment a továbbiakban. (Leszámítva 

azt, hogy utolsó két hét alatt többször is 

elment a lakásomban a víz és az áram, és 

akkor még a helpline sem működött 

igazán.) 

 

 



Első benyomások 

Már az érkezés pillanatától kezdve 

nagyon megtetszett ez a kis sziget. 

A nagyon párás levegő, ami 

számomra meglehetősen 

szokatlan volt és kihívást jelentett. 

A hasonló jellegzetes házak, utak, 

valahogy ez az egész összkép 

nekem nagyon bejött. Még első 

nap felfedeztem a környéket ahol 

laktam, buszokat, boltokat és a 

szomszédos városokat. Arra is rá 

kellett jönnöm hamar, hogy a 

gyorskajáldák meglehetősen 

drágák ott, és minden más is a 

nyugati árakhoz igazodik, még a 

francia diákok is drágállották az 

országot. Szóval tudtam, hogy 

duplán oda kell figyelni arra, hogy mire költök majd. 

 

 

Munka 

Úgy gondolom elég kiváltságos helyzetben voltam a munkahelyemet illetően. 

Bár a város Qormi nem volt annyira közel, egy átszállással tudtam eljutni oda, 

az első munkanapomon a mentorom Donna közölte velem, hogy ő nagyon 

közel lakik hozzám és, hogy mostantól majd ő hoz kocsival engem. Elég 

rugalmas munkaidőben dolgoztam. Napi 8 órát szinte soha nem voltam bent, 

inkább közelebb voltam a 4-hez, viszont néha este is kellett dolgozni. Elég 

változatos volt a munka, ez nekem nagy pozitívum volt. A mentorom 

marketinges és értékesítéssel foglalkozott, így engem is néha magával vitt a 

különböző boltokba a termékeinket ajánlani. Néha az irodában voltam, néha a 

raktárban, és sokszor mentünk különböző rendezvényekre promotálni 



leghíresebb termékünket, a Go&Fun zöld energiaitalt. Persze voltak nagyon 

monoton napok is, de ez vele jár. Bátran tudom ajánlani az S.trek Logistics and 

Distribution nevű céget, ahol én is dolgoztam. A mentorom kedves volt, és úgy 

éreztem, hogy megbecsülte a munkámat, amit nem feltétlen hallottam 

mindegyik másik munkahelyről. Volt, hogy meghívtak egy céges barbaque 

partira, ahol nagyon jól éreztem magam, meg alapvetően jó hangulatban telt a 

közös munka, sokszor hazafuvaroztak a rendezvények után, vagy munka után 

elvittek egy darabig. A többi külföldi diák is sokszor úgy jellemezte a munkában 

töltött időt, hogy holiday. Saját laptopomat kellett néha használni, és örültek 

volna, ha jobban értenék a photoshop-hoz, mert a honlap szerkesztéséhez az is 

kell, de így sem volt probléma. 

 

 



Anyagiak 

Csak nagyon röviden annyit, hogy mivel nekem ez volt az első erasmus+-os 

tapasztalatom, nem voltam teljesen tisztában, hogy a gyakorlatban, hogy is néz 

ki ez az oldala az élménynek. Kicsit több mint 2 hónapra mentem ki, és olyan 

beosztást igyekeztem tartani, hogy ételre heti 30 eurót költsek. Ezt sikerült is 

nagyjából kivitelezni. A legolcsóbb üzletnek a Liedl bizonyult, mindig itt 

tartottam a nagy bevásárlásokat. Illetve a tallinja kártyával (itteni bkv bérletnek 

felel meg), olcsón lehet utazni, érdemes már itthon megvenni, hogy ne menjen 

el fölöslegesen a pénzednek majdnem a 3szorosa utazásra.  Minden 

programmal együtt eléggé spórolósan én 500€-t költöttem az ösztöndíjon felül. 

Általában azért azt hallottam, hogy célszerű legalább annyival készülnöd, mint 

amennyi ösztöndíjat is kapsz. A lényeg, hogy itt is igaz, hogyha jól megtervezed, 

akkor nem fogsz túl nagy mínusszal kijönni belőle. 

 

 

Zárszó 

Sokat lehetne részletezni, hogy mi tetszett, mi nem tetszett Máltán, mert sok 

minden más ott, de nekem mindenképp megérte, hogy ott tölthettem a 

nyaramat. Tudtam fejlődni az angol nyelv használatában, sok helyet 

megszerettem, és sok élményem lett. Nem írtam a szabadidőmről sokat, és a 

turisztikai dolgokról, de ezt más beszámolókban megtették, és én is hasonló 

módon éltem meg, igazából lényegében egész Máltát bejártam. Egy gyönyörű 

hely, sok érdekességgel! Köszönöm, hogy elolvastad! 
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